
P r o t o k ó ł   Nr III/10

III Sesji Rady Gminy Sidra, która odbyła się w dniu 30 grudnia 2010 r. w sali  Sidrzańskiego 
Ośrodka Kultury.

Otwarcia obrad dokonał i przewodniczył  przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej 

Lulewicz. Obrady rozpoczęto o godzinie 9oo.

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 15 radnych, czyli jest 

zabezpieczone regulaminowe kworum do podejmowania prawomocnych uchwał.

Obecni radni:

      1)  Czyżewska Bogusława
      2)   Żuk Ewa Anna
      3)  Lulewicz Andrzej

4) Burak Radosław
5) Szymczyk Anna
6) Muciuś Elżbieta
7) Danilewicz Ryszard
8) Fiedorowicz Adam
9) Danilewicz Tadeusz
10) Karolczuk Mirosław
11) Kostecki Marian
12) Bohdan Jerzy
13) Mruczek Czesław
14) Sienkiewicz Marek
15) Harasiuk Wiesław

Lista obecności radnych w załączeniu.

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Wójt Gminy – Jan Hrynkiewicz
2. Sekretarz Gminy – Feliks Lewkowicz
3.   Skarbnik Gminy – Bogusława Burak
4.   Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Naruszewicz
5.   Kierownik Gminnego Biura Obsługi Szkół – Jan Grusza.

Sołtysi wsi - 25 osób wg załączonej listy obecności.

Przewodniczący zwrócił  się  do radnych z pytaniem, czy mają uwagi  i  wnioski  do 
zaproponowanego   porządku  obrad,  przekazanego  łącznie  z  zaproszeniem  na  sesję. 
Jednocześnie poinformował, że na wniosek Wójta Gminy proponuje ująć do porządku obrad 
dwa punkty:
-  powzięcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
   zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania, 
-  powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 rok.

Radni  nie  wnieśli  uwag   i   porządek  obrad  III   sesji  został  przyjęty  jednogłośnie  z 
uwzględnieniem  proponowanych zmian.



Porządek obrad:

1.   Przyjęcie protokołu II Sesji Rady Gminy.

2.   Wnioski radnych.

3. Informacja o działalności Wójta  w okresie między sesjami.

4. Powzięcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości   stawek  podatku  od 

nieruchomości.

5. Powzięcie uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych.

6. Powzięcie uchwały w sprawie  zmian w  uchwale w sprawie określenia trybu prac nad 

projektem uchwały budżetowej

7. Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej gminy Sidra na lata 2011 – 2014.

8. Uchwalenie budżetu Gminy na 2011 rok.

9. Uchwalenie  Gminnego  Programu  Profilaktyki,  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2011 rok.

10. Powzięcie uchwały w sprawie wyborów sołtysów i rad sołeckich.

11. Powzięcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków  jego funkcjonowania.

12. Dokonanie zmian budżecie gminy Sidra na  2010 rok.

13. Odpowiedzi na wnioski radnych.

14. Zapytania, wolne wnioski i informacje.

Ad 1.Przewodniczący  Rady   poinformował,   że   protokół  II Sesji z dnia 13 grudnia
2010 r.  był wyłożony do wglądu w pokoju nr 7. Urzędu Gminy. Obecnie znajduje się na 
stoliku protokolanta. Jeżeli do  końca obrad dzisiejszej Sesji nie będzie uwag do jego treści, 
protokół zostanie przyjęty w aktualnej wersji.
Do końca obrad radni nie wnieśli zastrzeżeń i uwag do treści protokołu.
Protokół z II Sesji Rady Gminy został przyjęty bez zastrzeżeń.
 

     Ad 2. W tej części obrad głos zabrali:
1) Radny  Tadeusz  Danilewicz  –  zainstalować  lampy  oświetleniowe  przy  budynkach 

mieszkalnych przy Zakładzie w miejscowości Racewo. 
2) Radny Ryszard Danilewicz – ustalić takie terminy zebrań wyborczych sołtysów aby 

umożliwić radnym udział w zebraniach w sołectwach należących do poszczególnych 
okręgów  wyborczych.

Ad 3. Informację o działalności w okresie między sesjami  złożył Wójt Gminy Pan Jan 
Hrynkiewicz.
Informacja w załączeniu   do oryginału protokołu.
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 Ad  4.  Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od 
nieruchomości  omówił  Sekretarz  Gminy  Feliks  Lewkowicz.  Poinformował  jakie   stawki 
określono w Rozporządzeniu  Ministra oraz  jakie  obowiązywały w 2010 r. na terenie gminy.
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  stawek  podatku  od 
nieruchomości  został  zaopiniowany  pozytywnie  przez  Komisję  Rolnictwa,  Gospodarki 
Mieniem i  Finansów.  Zwrócił  się  do  radnych  czy  mają  uwagi  do  proponowanych  kwot 
podatku.
Radny  Adam Fiedorowicz   powiedział,  że  protestuje  przeciw  proponowanym stawkom i 
uważa, że należy utrzymać  obowiązujące w roku 2010.
Radnego Fiedorowicza  poparł radny Jerzy Bohdan.
Skarbnik  Gminy  Bogusława  Burak  zabierając  głos  wyjaśniła,  że  zadaniem  gminy  jest 
uzyskiwanie dochodów podatków i opłat lokalnych wg maksymalnych stawek określonych w 
Rozporządzeniu  Ministerstwa  Finansów,  gdyż  obniżenie  stawek  skutkuje  zmniejszeniem 
subwencji wyrównawczej dla gminy. Subwencja jest naliczana przez Ministerstwo Finansów 
na podstawie sprawozdań o uzyskanych dochodach podatkowych sporządzanych przez gminy 
na koniec roku.
Następnie Wójt dla porównania proponowanych do uchwalenia stawek podatków, przedstawił 
stawki, które  zostały uchwalone na 2011 rok w sąsiednich gminach.
Zaproponował  przyjęcie  przez Radę Gminy proponowanych w projekcie uchwały stawek 
podatku.
Po  tych  wypowiedziach  Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały   i  poddał  pod 
głosowanie.
W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych.
Stosunkiem  głosów  10  za,  5  przeciw,  Rada  Gminy  podjęła  uchwałę  w  sprawie  stawek 
podatku od nieruchomości na 2011 rok

Uchwała Nr III/12/10 stanowi załącznik do oryginału protokołu.
     

Ad 5. Sekretarz Gminy omówił projekt uchwały w sprawie podatku od środków 
transportowych oraz poinformował, że projekt omawianej uchwały został zaopiniowany przez 
Komisję Rolnictwa, Gospodarki Mieniem i Finansów.
Przewodniczący zapytał czy są uwagi do projektu. Uwag nie było.
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.
Radni w głosowaniu jawnym 15 głosami „za” podjęli uchwałę w sprawie stawek podatku od 
środków transportowych.

Uchwała Nr III/13/10 stanowi załącznik do oryginału protokołu.

W  dalszej  części  obrad  Sekretarz  Gminy  poinformował,  że  wg  Komunikatu  Prezesa 
Głównego Urzędu Statystycznego ogłoszonego w dniu 19 października 2010 r.  w sprawie 
średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2010 r.( M.P. Nr 76, poz. 
960) cena 1 dt  żyta będącego podstawą do naliczenia podatku rolnego w 2011 roku wynosi 
37,64 zł. Proponuje się nie obniżać ogłoszonej w komunikacie kwoty.
Jeżeli Rada Gminy zaakceptuje propozycję aby pozostawić  stawkę 37,64 zł jako podstawę 
naliczania  podatku  rolnego  na  2011  rok  to  nie  będzie  podejmowana  uchwała  w  sprawie 
obniżenia ceny.
Przewodniczący Rady zapytał kto jest za pozostawieniem proponowanej stawki 37,64 zł.
Za – 11 radnych, przeciw – 4 radnych.
Rada Gminy zaakceptowała proponowana stawkę.
Następnie Sekretarz  zapoznał z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w 
sprawie średniej ceny sprzedaży drewna. 
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Wg komunikatu (M.P. Nr 78, poz. 970) cena 1 m3 drewna będąca podstawą do naliczenia 
podatku  leśnego  w  2011  roku  wynosi  154,65.  Proponuje  się   nie  obniżać  ogłoszonej  w 
komunikacie kwoty.
Rada Gminy jednogłośnie – 15 głosów – za, zaakceptowała proponowaną stawkę 154,65 zł, 
która będzie podstawą do naliczania podatku leśnego.

Ad 6. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie określenia trybu prac 
nad projektem uchwały budżetowej omówiła Skarbnik Gminy.
Przewodniczący Rady poddał  projekt pod głosowanie.
Za powzięciem uchwały głosowało 14 radnych.
Wstrzymał się od głosu – 1 radny. Uchwała w sprawie zmian w uchwale została podjęta.

Uchwała Nr III/14/10 stanowi załącznik do oryginału protokołu.

 Ad 7.  Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej 
Gminy  Sidra na lata 2011 – 2014 omówiła Skarbnik Gminy. Poinformowała, że Regionalna 
Izba  Obrachunkowa w Białymstoku  wyraziła  pozytywną  opinię  o  omawianym projekcie. 
Spełnione  są  wymagania  określone  przepisami  ustawy  z  dnia  27  sierpnia  2009  roku  o 
finansach publicznych.
Radni nie mieli pytań do omawianego projektu.
Projekt poddano pod głosowanie.
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. (Radny Jerzy Bohdan nieobecny).
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych.
Rada Gminy jednogłośnie powzięła uchwałę w sprawie wieloletnie prognozy finansowej.

Uchwała Nr III/15/10 stanowi załącznik do oryginału protokołu.

Ad 8. Projekt uchwały budżetowej omówiła Skarbnik Gminy. Planuje się dochody 
budżetowe w wysokości  8 714 975 zł z tego:
1) dochody  bieżące w wysokości 7 822 251 zł,
2) dochody majątkowe w wysokości 892 724 zł.
Wydatki budżetu gminy w wysokości 9 750 839 zł z tego:
1) wydatki bieżące w wysokości 8 032 812 zł;
2) wydatki majątkowe w wysokości 1 718 027 zł.
W budżecie tworzy się rezerwy:
1) ogólną w wysokości  86 300 zł;
2) celową w wysokości 18 200 zł, z przeznaczeniem na zarządzanie kryzysowe.
Poinformowała,  że  projekt  uchwały  budżetowej  wraz  z  objaśnieniami  przedłożono  do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku. Skład  Orzekający RIO uchwałą z dnia 8 
grudnia 2010 r. wydał pozytywną opinię o projekcie budżetu gminy  na 2011 rok. Projekt 
budżetu został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję Rolnictwa, Gospodarki Mieniem i 
Finansów.
Następnie Wójt omówił  zadania inwestycyjne zaplanowane na 2011 rok i  zwrócił  się do 
Rady Gminy o przyjęcie budżetu.
Radni nie wnieśli uwag i przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały budżetowej.
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. ( 1 radny  nieobecny).
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych.
Wstrzymał się od głosu 1 radny.
Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2011 rok.

Uchwała Nr III/16/10 stanowi załącznik do oryginału protokołu.
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(  10 minutowa przerwa w obradach )

Ad9.  Projekt  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2011 rok omówił 
Sekretarz Gminy.
Radni nie mieli pytań i nie wnieśli uwag.
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie.
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu.

Uchwała Nr III/17/10 stanowi załącznik do oryginału protokołu.

Ad10. Wójt  Gminy odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  wyborów sołtysów i  rad 
sołeckich. Omawiany projekt był w posiadaniu radnych i nie było w tej sprawie pytań.
 W związku z powyższym radni stosunkiem głosów 15 - za, podjęli jednogłośnie uchwałę w 
sprawie wyborów sołtysów i rad sołeckich.

Uchwała Nr III/18/10 stanowi załącznik do oryginału protokołu.

Ad11.  W  tej  części  obrad  głos  zabrała  Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej  Pani  Lucyna  Naruszewicz.  Przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  trybu  i 
sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz uzasadniła 
potrzebę  jej  podjęcia.  Zgodnie  z  ustawą  z  dnia  10  czerwca  2010  r.  o  zmianie  ustawy o 
przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, gmina podejmuje działania na rzecz przeciwdziałania 
przemocy, w szczególności w ramach pracy w zespole interdyscyplinarnym. Utworzenie i 
funkcjonowanie  Zespołu  stanowi  istotny  element  gminnego  systemu  przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie. 
Projekt uchwały Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie.
W głosowaniu jawnym udział wzięło 15 radnych.
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych.
Rada  Gminy  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  w  sprawie   trybu  i  sposobu  powoływania  i 
odwoływania  członków zespołu  interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania.

Uchwała Nr III/19/10 stanowi załącznik do oryginału protokołu.

Ad12. Skarbnik Gminy Bogusława Burak omówiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie gminy na 2010 rok. Zmiany dotyczą zwiększenia wydatków na odśnieżanie dróg 
gminnych oraz zakup opału do kotłowni przychodni lekarskiej w Sidrze. Radni  nie mieli 
pytań do proponowanych zmian w budżecie.
Budżet po dokonanych  zmianach  wynosi:

1) Plan dochodów ogółem   9 971 849 zł;
2) Plan wydatków ogółem  11 181 063 zł;
3) Deficyt budżetowy w kwocie 1 209 214 zł zostanie pokryty z nadwyżki budżetowej z 

lat ubiegłych.
Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Przewodniczący Rady  poddał  pod głosowanie.
W głosowaniu udział  wzięło 15 radnych.                                                                                  
Za powzięciem uchwały głosowało 15 radnych.
Rada Gminy jednogłośnie powzięła uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy Sidra na 
2010 rok.

Uchwała Nr III/20/10 stanowi załącznik do oryginału protokołu.
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Ad13. Wójt  Pan Jan Hrynkiewicz udzielił  odpowiedzi  na wnioski zgłoszone przez 
radnych w punkcie 2. porządku obrad:
1)Wniosek  radnego  Danlewicz  Ryszarda  dot.  zebrań  wyborczych  sołtysów  –  będzie 
opracowany  harmonogram zebrań  w taki  sposób aby  umożliwić  udział  w  zebraniach  we 
wszystkich miejscowościach należących do danego okręgu.
2)Wniosek  radnego  Danilewicz  Tadeusza  dot.  zainstalowania  lamp oświetleniowych przy 
budynkach  mieszkalnych  w  Racewie  -   po  uzgodnieniu  z  Zakładem  Energetycznym 
warunków i wymogów w zakresie ustawienia słupów będzie udzielona  odpowiedź.

Ad14. W wolnych wnioskach głos zabrali:

1)  Sołtys  wsi   Śniczany  zapytał,  dlaczego  lekarz  w  przychodni  w  Sidrze  przyjmuje  w 
godzinach od 9oo do 13oo. W innych przychodniach lekarze przyjmują do godziny 17oo.
Wójt  odpowiedział,  że  wystosowane będzie  pismo do Pana  Falkowskiego o  przedłużenie 
czasu pracy przychodni aby umożliwić mieszkańcom gminy korzystanie z usług lekarskich w 
większym wymiarze  czasu.
2) Sołtys wsi  Pohorany Pan Stanisław Stuczyk zwrócił  uwagę na istniejący od dłuższego 
czasu    problem  wyrzucania  śmieci  na  dwóch  działkach  przy  drodze  w  miejscowości 
Pohorany.
Wójt udzielił odpowiedzi  – będą poczynione starania o przewiezienie odpadów na gminne 
wysypisko.
3)  Wójt  odczytał  podziękowanie   przesłane  przez  Urząd  Gminy  Łubnice,  do  którego 
dostarczono zboże od mieszkańców gminy Sidra jako pomoc powodzianom. 
Słowami Papieża Jana Pawła II
 „Człowiek jest wielki nie przez to, co posiada, lecz przez to, kim jest; 
nie przez to, co ma, lecz przez to, czym dzieli się z innymi” 
władze Gminy Łubnice składają na ręce Wójta i Rady Gminy  podziękowanie za życzliwość i 
zrozumienie trudnej  sytuacji  mieszkańców gminy,  którzy ucierpieli  w czasie   powodzi  w 
okresie maj – czerwiec 2010 r.

Na zakończenie obrad Wójt oraz Przewodniczący Rady złożyli wszystkim zebranym życzenia 
pomyślności, zdrowia oraz dobrej współpracy w 2011 roku.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował za 
udział  i o godzinie  1135  zamknął  III sesję  Rady  Gminy Sidra.

Protokołowała:                                                              Przewodniczący  Rady

Krystyna  Wojciechowska                                               Andrzej   Lulewicz 


